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Кроч на свой родны, 
дзвінскі ўзгорак,

каб глядзець 
у будучую сінь

Чытайце  сайт  
Віцебскага  раёна: 

               vicebskreg.by

ЭКАНОМІКАПЕРАСЬЛЕД

 ПРАВЫ ЧАЛАВЕКА

17 жніўня болей як дзесяць грамадзянаў Віцебску, беспадстаўна 
затрыманых увечары апошняга дня галасаваньня, падалі ў суд 
Першамайскага раёну скаргі на судовыя рашэньні.

Людзі атрымалі ад 10 да 15 содняў 
адміністрацыйнага арышту, але ў 
мінулую пятніцу без адбыцьця ўсяго 
прызначанага тэрміну былі нечакана 
вызваленыя. Падамо некалькі гісторый.

Як распавядае грамадзкі дзеяч і 
прадпрымальнік Максім Жукаў, у канцы 
асноўнага дня галасаваньня ён прыйшоў 
да 40-й школы, каб даведацца пра вынікі 
галасаваньня. Людзі мірна стаялі, нічога 
не парушалі, чакалі вынікаў. На пачатку 
10-й гадзіны пачаўся хапун. Адвезьлі ў 
ІЧУ, кінулі ў камэру, спаць давялося на 
голых нарах. Час не паведамлялі, навінаў 
ня ведалі, запалкі для курцоў давалі два-
тры разы на дзень.

“На трэці дзень у ІЧУ прывезьлі 
некалькі судзьдзяў. Усе пратаколы 
напісаныя пад капірку. Сьведкаў не 
давалі. Тыя, хто пагаджаўся, атрымлівалі 
пяць содняў. Хто не пагаджаўся – 
дзесяць. Мне  судзьдзя Алена Жук  дала 
пятнаццаць содняў адміністрацыйнага 
арышту.

Позна ўвечары, каб ніхто ня бачыў, 
прывезьлі ў СІЗА адбываць пакараньне. 
Там і пачалося: на калені, тварам да 
сьцяны, далоні вонкі, ногі – максымальна 
шырока, ледзьве не падаеш. Б’юць па 
сьцёгнах, па сьпіне так, каб не было 
сьлядоў, але гэтак жорстка, як у Менску 
не было. Лексіка нецэнзурная. Адзін у 
адзін, як чорна-белае савецкае кіно пра 
гестапа ці канцлягер.

Спачатку на гадзіну кінулі ў бэтонны 
бокс. Кожные пяць хвілінаў хадзілі, 
крычалі: “Ня так сядзіш, ня так стаіш”. 

Затым на догляд, распранулі, далі 
бялізну, кінулі ў камэру, ляжаць нельга, 
толькі сядзець ці стаяць, зарадку рабіць 
нельга. “Жасткач” поўны. Кожныя 
пятнаццаць хвілінаў наглядчык зазірае ў 
вочка. Без перарыву па радыё чытаюць 
урыўкі з “Бібліі”…

Аднаго дня адчулі, што пачалі 
адбывацца нейкія падзеі. Нешта 
зьмянілася, падлучылі выступ міністра 
Караева, які нібыта прабачаецца. Ахоўнік 
замест мацюкоў: падыдзіце да акенца, 
калі ласка. Абед прынесьлі: “Смачна 
есьці”… Прыйшоў начальнік, сказаў, што 
праз гадзіну выпусьцяць, і мы шэсьць 
гадзінаў чакалі. У пятніцу позна ўвечары 
нас адпусьцілі”, – распавядае Жукаў.

Без некалькі хвілінаў на восьмую 
прадпрымальнік  Дзьмітрый Рабунскі  і 
ягоны сын Станіслаў сустрэліся ля крамы 
«Грын». Вырашылі наведаць выбарчы 
ўчастак, дзе прагаласавалі двума 
хвілінамі раней, і дачакацца пратаколу. 
Сядзелі за 30 мэтраў ад уваходу на 
ўчастак. У 20.01 з боку вуліцы Чкалава 
супрацоўнікі Першамайскага РАУС у 
баявой экіпіроўцы акружылі прысутных 
і пачалі «пакаваць».

« Я пытаюся: «За што?» Мне ў адказ: 
«Пройдзем!» Арыштаваных было зашмат, 
таму выклікалі аўтазак. І пацягнуўся 
ланцуг сваволі. Ступень жорсткасьці 
ўзрастала па меры руху. У ІЧУ вылучаўся 
адзін гаваркі лейтэнант, які крычаў: « 
Підэрасы, зьяжджайце ў Эўропу! Там 
будзеце мітынгаваць!»

Супрацоўнікі ІЧУ размаўлялі толькі 

мацюкамі. Я зрабіў дзьве заўвагі, за 
што, я думаю, і атрымаў дзесяць содняў. 
Ноч адседзелі на двух'ярусных нарах 
без матрацаў. На другі дзень адвезьлі 
ў СІЗА. Там было яшчэ больш жорстка. 
Ноч пераначавалі там, затым вярнулі на 
ІЧУ. 12 жніўня адбыўся суд. Паказаньні 
– фальсыфікаваныя, аднатыпныя. У нас 
з сынам усё – адзін у адзін да апошняй 
коскі. Судзіла нас  судзьдзя Вераніка 
Барысава, сьведка міліцыянт роты ППС 
– Пятроўскі А. І.

Пасьля суду перавезьлі ў СІЗа. Нас 
ставілі на калені галавой у падлогу. Пры 
прыёмцы мяне канкрэтна пакаталі па 
падлозе, траўмавалі калена. Прымалі ў 
традыцыях ГУЛагу – рота з аўчаркамі, 
якія брэшуць. Самае страшнае – прэсінг: 
рукі за сьпіну, бягом, паджопнікі, па 
сьпіне дручком.

Сярод тых, каго затрымалі: будаўнікі, 
таксоўшчыкі, праграмісты, інжынэры, 
адзін інкасатар – усе працаздольныя, 
разумныя, плоцяць падаткі»,  – 
распавядае Дзьмітрый Рабунскі,

Ільля Лабусаў  пасьля ўнівэрсытэту 
працуе індывідуальным 
прадпрымальнікам. 9-га ўвечары 
вяртаўся дадому на Воінаў 
Інтэрнацыяналістаў. Амон не прапускаў. 
Сказалі ісьці праз двары. Зайшоў у краму 

ВІЦЯБЛЯНЕ АБСКАРДЖВАЮЦЬ «СУТКІ»
«Соседушка» купіць вады.

«Выйшаў, стаю на парозе, п'ю ваду, 
падбягае група амапаўцаў ці міліцыянтаў.

– Што ты робіш?
– П'ю ваду.
– Пакуем. Будзеш рыпацца – будзем 

біць.
Больш за ўсё ўразіла беззаконьне. 

Уся сістэма ад звычайнага амапаўца да 
судзьдзі працуе па шаблёне. На судзе 
сказалі, што я выгукваў лёзунгі, пляскаў 
у далоні. Я лічу гэта беззаконьнем, бо 
ніякія законы не працуюць.

Кожную гадзіну чакаў, што 
адпусьцяць, бо я ж невінаваты, 
але замест вызваленьня – дзесяць 
содняў адміністрацыйнага арышту», 
– абураецца Ільля.

Аляксандра затрымалі ля школы 
№45. Сустрэў знаёмую, размаўлялі, 
паглядзелі, а ўвесь двор ачэплены. 
Затрымалі без тлумачэньняў, проста 
сказалі: «Пройдзем».

«У 20.03 я ўжо стаяў, каля аўтазаку.
У камэры цэлы дзень грае радыё 

«Сталіца», але ніякай інфармацыі пра 
падзеі на волі няма. Ня ведаеш нават 
колькі часу. У першы дзень у СІЗА 
перадавалі глупыя жарты і песеньні, 
потым нас перасялілі ў ІЧУ. А шостай 
раніцы зайграла «Радыё 1». Там былі 
хаця б нейкія навіны. Можна было неяк 
арыентавацца.

Калі пасьля суду ізноў адвезьлі ў СІЗА, 
то з раніцы замест гімну пачулі «Біблію», 
– кажа Аляксандар.

«Больш за ўсё ўразілі міліцыянты. 
Твары, якіх пры затрыманьні іскрыліся 
запалам. Нарэшце ім далі сапраўдную 
працу. Яны былі радасныя, жартавалі».

Ян Сведка

Гаспадар кватэры інвалід другой 
групы Сяр’гей Авер’янаў настойваў, 
каб у  ізалятар зьмясьцілі яго, 
бо кватэра ягоная, а сын — праграміст 
у  амэрыканскай кампаніі, і  яму 
трэба працаваць. Згодна пратаколу 
Яўгена абвінавацілі ў  парушэньні 
закону аб  правядзеньні масавых 
мерапрыемстваў.  

«Як  гэта на  бальконе 
можна праводзіць масавае 
мерапрыемства?»,  —  абураецца 
Людзьміла Авер’янава.

«Яны да  нас уварваліся. 
Дабравольна ісьці я  не  жадала 
і  запатрабавала, каб яны надзелі 
на мяне кайданкі, як на злачынцу. Яны 
выклікалі дадатковы нарад, валаклі 
мяне, але чамусьці не  затрымалі, 
а затрымалі сына. У яго на руцэ была 
белая стужка. Падманулі, абяцалі, 
што ў  суботу прывязуць на  суд, 
але не  прывезьлі»,  — распавядае 

гаспадыня кватэры.
На  Сяргея Авер’янава таксама 

склалі пратакол і  папярэдзілі, 
што разгляд справы адбудзецца 
ў  панядзелак а  14-й  гадзіне 
10  жніўня. Суд аднак не  адбыўся. 
Ніякіх дакумэнтаў у  Чыгуначны суд 
у  ад  міліцыянтаў так і  не  паступіла. 
Судзілі 12-га - штраф 15 базавых.

Бацькі з  раніцы  10-га  чакалі, што 
ў  суд прывязуць сына і  дакумэнты 
яго адміністрацыйнай справы, 
але так і  не  дачакаліся. Другую 
палову дня яны правялі ля будынку 
віцебскага ІЧУ, бо  там пачаліся 
суды над удзельнікамі нядзельнай 
акцыі пратэсту. Ніякай новай 
інфармацыі пра сына яны так 
і  не  даведаліся.  11  жніўня яму 
прысудзілі 5 сутак.

10  жніўня ля  ІЧУ сабралася шмат 
сваякоў і знаёмых затрыманых у часе 
мірных пратэстаў у Віцебску супраць 

фальсыфікацыі выбараў. Каля 
17  гадзіны да  іх  выйшаў начальнік 
ізалятару. Паабяцаў разабрацца 
з затрыманьнем у нядзелю хворага 
на  рак пэнсіянэра і  затрыманьнем 
у  панядзелак актывіста Алега 
Баразны, у якога без дагляду ўдома 
засталася непаўнагадовая дачка. 
Хворага адпусьцілі, а  вось Алега 
Баразну не.

Начальнік ізалятару папярэдзіў 
прысутных, што на  тэрыторыі ІЧУ 
і вакол ўведзена так званае асаблівае 
становішча, санкцыянаванае 
гэнэральнай пракуратурай.

«Гэта амаль, як  камэнданскіая 
гадзіна. Тут нельга зьбірацца, 
праводзіць відэа і  аўдыёздымку, 
бо  гэта можна расцаніць, 
як  парушэньне заканадацельнага 
акту ІЧУ, парадку і  ўмоваў 
утрыманьня, спробы захопу ІЧУ», — 
запэўніваў палкоўнік.

Праз нейкі час пасьля яго сыходу 
зьвіліся амапаўцы, і  не  ўзяўшы 
пад увагу, што грамадзяне зышлі 
за  агароджу, загрукалі ў  шчыты. 
Народ вымушаны быў сысьці 
наогул.

Ян Сьведка

7  жніўня  на  адным  з  бальконаў  па  вуліцы  Дзімітрава,  15  у 
Віцебску  гаспадары  вывесілі  бел-чырвона-белы  сьцяг. 
Патрульныя  міліцыянты  ўварваліся  ў  кватэру,  канфіскавалі 
сьцяг,  а  гаспадароў  кватэры  затрымалі.  Пазьней  бацькоў 
адпусьцілі, а іх старэйшага сына Яўгена Авер’янава зьмясьцілі 
ў віцебскі ізалятар часовага ўтрыманьня.

ПЕРАСЬЛЕД ЗА СЬЦЯГ НА БАЛЬКОНЕ

Новую дорогу планируют сдать 
через месяц. Трасса должна разгрузить 
Московский проспект: пока это 
единственный выезд из Витебска в 
направлении Вороновского кольца.

— С 3-4 августа планируем приступить 
к завершающему слою асфальтирования, 
— говорит главный инженер УКС 
Витебска Сергей Польский.

Перекресток проспекта Строителей 
и улицы Петруся Бровки станет 
пересадочным пунктом для пассажиров 
общественного транспорта. Откроют 
подземный переход. На четной стороне 
проспекта, сразу на выходе из перехода, 
появится остановка.

Сейчас в горисполкоме обсуждают, 
какой будет транспортная 
инфраструктура в этом районе. Есть 
предложения пустить в этот район новые 
троллейбусные и автобусные маршруты 
или усовершенствовать существующую 
автобусную связь. Окончательное 
решение власти примут позже.

Tut.by

ДОРОГА 
В БИЛЕВО

В  Витебске  завершают 
строительство дороги в микро-
район Билево. 
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Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты “Дзвінскі 
Ўзгорак“ паведаміце рэ-
дакцыі аб гэтым. Калі не 
жадаеце атрымліваць га-
зету, то патэдефануйце.

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, працаўні-
ка, то даем эфектыўныя 
парады па абароне права і 
пошуку бясплатных юрыс-
таў. Звяртайцеся на адрас 
газеты “Дзвінскі Ўзгорак“.

Наша газета стала 
размяшчацца на партале 

http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 

могуць яе спампаваць 
яшчэ да з’яўлення газеты 

на паперы.

ВЫБАРЫ

ПЕРАСЬЛЕД

ЭКАНОМІКАФАЛЬСІФІКАЦІІ

На  Youtube-канале Belarus 
Lives Matter появилась запись, 
на  которой глава Октябрьского 
района Сергей Сташевский 
убеждает членов избирательной 
комиссии на  избирательном 
участке №  25, посчитавших 
голоса честно, подделать цифры 
в пользу Лукашенко.

Сергей Сташевский спросил 
у комиссии, как вышло, что 
большинство голосов отдано за 
Светлану Тихановскую.

– Как у вас так получилось?
– Бюллетени подсчитали – все, 

что были.
В ответ на это Сташевский 

говорит, что другая комиссия 
посчитала «немного по-
другому».

При этом чиновник не называет 
имени Светланы Тихановской. 
Он говорит, что нужно изменить 
результаты голосования «потому 
что у вас тут очень много…»

«Мне не хочется, чтобы вы 
были единственными, кто 
каким-то образом, неизвестно 
чем руководствуясь, выбился из 
толпы. Я достаточно пожилой 
человек. И с Виктором Цоем 
был современником. У меня 
к вам есть очень жесткое 
предложение – изменять 
протокол и кардинально 
поменять цифры между третьим 
и четвертым кандидатом».

Глава Октябрьского района 
Витебска приказал членом 
комиссии самостоятельно 
решить вопрос с заменой 
протоколов.

Один наблюдатель спросил, 
может ли он не подписываться 
под сфальсифицированным 
протоколом, на что Сташевский 
ответил:

«Мне не надо ваше особое 
мнение. Я его услышал и учту. 
Мы все принципиальные люди 

до определенного момента. 
Когда разговор идет о нашем 
будущем, хочется, чтобы оно 
было немного это. Сегодня не та 
ситуация, когда нужно проявлять 
принципиальность».

Сташевский добавил, что 
уважает комиссию за то, что 
как коллектив они выразили 
позицию, но «сегодня нужно 
сделать по-другому».

Не все члены комиссии 
согласились фальсифици-ровать 
протоколы. Некоторые встали и 
молча вышли из кабинета, на что 
Сташевский сказал:

«Те, кто принципиально 
не хочет подписывать этот 
документ, все равно нужно, 
чтобы осталось две трети 
комиссии. Они остаются, а 
остальные могут почувствовать 
себя очень плохо и покинуть 
избирательный участок».

По официальным данным ЦИК, 
Александр Лукашенко набрал 
80,08% голосов, а Светлана 
Тихановская – 10,09%.

Белсат

В Витебске глава Октябрьского района заставлял 
переделывать протоколы на участке, где победила 
Тихановская.

ЗАСТАВЛЯЛ 
ПЕРЕДЕЛЫВАТЬ ПРОТОКОЛЫ

В праздничном 
событии приняли участие 
председатель Витебского 
облисполкома Николай 
Шерстнев, гендиректор 
УП "Витебскоблгаз" 
Петр Шершень и другие 
официальные лица.

Проект стоимостью Br4,1 
млн по реконструкции 
здания мельницы под 
новый перспективный 
объект сельско-
хозяйственного производства 
реализован предприятием 
"Витебскоблгаз". Завод 
включает в себя линию по 
переработке масличных 
культур мощностью до 
7 т маслосемян рапса 
в сутки и комплекс для 
длительного хранения сырья. 
Оборудование предназначено 
для переработки масличных 
культур прессованием, 
которое позволяет разделить 
семена рапса или сои на масло 
и жмых.

Завод позволяет произво-
дить высококачественные 
рапсовые масла марки 
"Р". Оставшийся после 
отделения масла жмых будет 
использован на собственные 
нужды сельскохозяйственного 
филиала, что усилит кормовую 
базу, а продажа масла позволит 
получить дополнительную 
прибыль.

Значимость события отметил 
председатель облисполкома. 
"Работу "Витебскоблгаза надо 
рассматривать не только в 
плоскости производства. 
Эта организация задает тон 
во всех сферах абсолютно: 
культура, спорт, производство, 
- подчеркнул Николай 
Шерстнев. - Последовательно, 
год за годом мы приводим 
деревню Мазолово в 
порядок: здесь появились 
дороги, торговые дома, 
благоустроенные дома. 

Параллельно с этим вводятся 
производственные объекты, 
создаются дополнительные 
рабочие места. Все условия, 
которые соответствуют 
инфраструктуре города, здесь 
уже есть".

Этот день отмечен для 
"Витебскоблгаза" целым рядом 
приятных событий: широкой 
общественности представлена 
новая собственная 
телестудия предприятия, 
после модернизации в 
Витебске торжественно 
открыты здание аварийно-
диспетчерской службы и 
объект по продаже газового 
оборудования и запасных 
частей к нему. В деревне 
Мазолово, где сосредоточена 
производственная база 
сельскохозяйственного фили-
ала, также появился Центр 
красоты и здоровья. Цель его 
открытия - повысить комфорт 
для местных жителей. 
Здесь будут оказываться 
парикмахерские услуги, 
проводиться занятия в 
тренажерном зале, будет 
работать швейное ателье.

Касаясь планов, Петр 
Шершень отметил, что в 
дальнейшем руководство 
сельхозфилиала намерено 
развивать производственную 
цепочку завода по 
переработке масличных 
культур, чтобы вывести его 
на конечное звено - выпуск 
готового продукта. Уже в этом 
году начнется подготовка 
проекта по расширению 
молочнотоварной фермы в 
деревне Калиново Витебского 
района. Там будет создан 
современный комплекс на 180 
голов крупного рогатого скота 
и дополнительные объекты 
социальной сферы. К работам 
планируется приступить в 
2021 году.

Белта

Завод по переработке масличных культур введен 
в строй в СХП «Мазоловогаз» в Витебском районе, 
передает корреспондент БЕЛТА.

НОВЫЙ ЗАВОД 
В МАЗОЛОВО

10 жніўня пасьля суду ў будынку 
РАЎС Віцебскага раёну на  волю 
выйшла віцебская актывістка, 
блёгерка Алена Янушкоўская. 
У  мінулую пятніцу яе  наўпрост 
затрымалі на  выбарчым участку 
ў  вёсцы Пестуніца і  зьмясьцілі 
на тры содні ў ІЧУ.

Супраць актывісткі былі 
вылучаныя абвінавачваньні ў 
хулігантве, рэпосьце з тэлеграм-
каналу «Баста» закліку наведаць 
7 жніўня футбольны матч 
"Віцебск" - "Іслач" і парушэньні 
правілаў дарожнага руху на 
вясковай дарозе, дзе няма ні 
ходнікаў, ні разьметкі.

Пасьля непрацяглага 
разьбіральніцтва ў РАЎС разгляд 
справы перанесьлі на 17 жніўня. 
Актывістка заявіла хадайніцтва 

аб удзеле ў судовым паседжаньні 
старшыні ўчастковай камісіі 
Раісы Ярошкінай. Янушкоўская 
настойвае, што ў сваёй заяве 
Ярошкіна яе агаварыла.

«Ніякага скандалу на ўчастку 
не было і быць не магло. Я 
дасьведчаны назіральнік 
і разумею, як сябе трэба 
паводзіць. Мяне адмыслова 
прыбралі з участка, каб заткнуць 
рот, бо я вяла адтуль стрымы», – 
патлумачыла Янушкоўская.

9 жніўня разам з іншымі 
затрыманымі Алена Янушкоўская 
прагаласавала на выбарчым 
участку ў ізалятары часовага 
ўтрыманьня. Была нават кабінка 
са шторкамі.

Спаць у камэры давялося на 
падлозе, бо залезьці на другі 

ярус не дазволіла здароўе.
«У камэры клапы. 

Антысанітарыя страшная. 
Жах нейкі. Сьцены чорныя 
засаленыя».

Як распавядае грамадзкая 
актывістка, да прыёму 
мяркуемых затрыманых у 
ізалятары пачалі рыхтавацца 
яшчэ ў суботу: выпусьцілі ўсіх 
бытавікоў і алімэнтшчыкаў.

«А ў нядзелю, бліжэй да 
апоўначы людзей пачалі 
прывозіць пачкамі. У маю 
камэру трапіла жанчына, якая 
незалежным назіральнікам 
прыносіла перакусіць. Узялі яе 
толькі за тое, што яна была зь 
белай стужкай на руцэ», –  кажа 
Янушкоўская.

Агулам у ноч пасьля выбараў 
былі затрыманыя і трапілі ў 
віцебскі ІЧУ каля 200 гараджанаў.

Якаў Дрозд

Актывістка зь Віцебскага раёну выйшла з ІЧУ, але 
наперадзе яе чакае суд.

АЛЕНА ЯНУШКОЎСКАЯ НА ВОЛІ

Як паведамляюць праваабаронцы, пачатак датэрмі-
новага  галасаваньня  вызначыўся  шматлікімі  пару-
шэньнямі выбарчага  заканадаўства ва ўсёй краіне. 
Незалежных  назіральнікаў  масава  не  дапускаюць 
на выбарчыя ўчасткі. Выганяюць нават з будынкаў, 
у  якіх  разьмяшаюцца  ўчасткі.  Падставы  самыя 
розныя — аж да падазрэньняў у тэрарызьме...

Гэтак, 6 жніўня дырэктарка 
віцебскай СШ №8 (участкі № 19 
і 20 Чыгуначнага раёну)  Алена 
Каралёва  выклікала 
міліцыю на незалежную 
назіральніцу Тацяну Стрыжнёву, 
бо западозрыла, што тая мае 
ў сваёй сумачцы… бомбу. Каб 
даказаць, што яна не тэрарыстка, 
назіральніца на вачох міліцыі 
высыпала зьмесьціва сумачкі 
проста на падлогу школьнага 
вэстыбюля. Міліцыянты ніякіх 
прэтэнзій да Стрыжнёвай ня 
выказалі, але папрасілі ўсё ж 
выйсьці за тэрыторыю школы, 
каб не распальваць канфлікту.

«Я інвалід 2-й групы. І было 

вельмі балюча і ганебна 
поўзаць потым па падлозе, 
каб сабраць тое, што было 
ў сумачцы. Зразумела, што 
аніякай выбухоўкі ці ртуці там 
і быць не магло. Адчувала сябе 
зьняважанай. Гэтая дырэктарка 
лічыць сябе тут гаспадыняй, 
называе мяне тагасьветнай 
(«потусторонней») назіраль-
ніцай. Буду пісаць на яе скаргу!» – 
кажа Тацяна Стрыжнёва.

Назіральніка  Андруся 
Кешанюка  5 жніўня разам з 
трыма іншымі назіральнікамі 
не дапусьцілі да назіраньня 
на выбарчых участках №12, 
13, 14, якія разьмешчаныя 

ў СШ №25. Праз нейкі час 
дырэктарка школы  Натальля 
Нікіфарава  наагул запатраба-
вала пакінуць будынак. Назіраль-
нікі адмовіліся і адміністрацыя 
выклікала міліцыянтаў. Усіх 
чатырох даставілі ў РАУС. Што 
праўда, грамадзянаў неўзабаве 
адпусьцілі, запэўнілі, што 
адміністрацыйную справу 
заводзіць ня будуць. Прынесьлі 
нават прабачэньне! Паведамілі, 
што знаходзіцца ў памяшканьні 
школы закон не забараняе.

Сваё стаўленьне да выбарчага 
працэсу і тых падзеяў, якія 
адбываюцца вакол яго Андрусь 
Кешанюк выказаўся ў Фэйсбуку.

«Ну, што можна сказаць? 
Канечне, гэта ня выбары. Гэта – 
цырк! Гэта чорт ведае што! Але 
тым ня менш будзем назіраць 
далей, будзем падлічваць і 
надалей колькасьць выбарцаў, 
якія прыходзяць на ўчасткі, бо 
ёсьць пагроза прыпісак. Я хачу 

зрабіць, каб усё было відавочна», 
– адзначыў Кешанюк.

Таксама на выбарчым участку 
№2 Полацкай раённай акругі 
незалежны назіральнік  Віктар 
Стукаў, які праз спазьненьне 
«прыўладнай» назіральніцы 
быў дапушчаны да назіраньня 
ўсяго на адну гадзіну, выкрыў 
магчымы мэханізм для 
фальсыфікацый. За кошт таго, 
што ў агульныя сьпісы ня 
ўносяцца асобы, якія раней на 
выбары не прыходзілі, агульны 
адсотак прагаласаваўшых за 
гэты кошт павялічваецца.

Гэтак, Стукаў у агульных 
сьпісах выбарцаў не знайшоў ані 
сваё прозьвішча, ані прозьвішча 
сваёй жонкі. Дзіўным падалося 
яму і тое, што кватэры ў доме 
№23, дзе ён пражывае, ідуць 
не па чарзе, а праз 3-5. Стукаў 
лічыць, што адбываецца 
наўмыснае скарачэньне 
колькасьці ўдзельнікаў працэсу 

галасаваньня.
«Віцебская вясна»

«У ВАШАЙ СУМАЧЦЫ — БОМБА!..» 
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АЗБУКА ПАЛІТАЛОГІІ

Што вывела сотні  тысяч беларусаў на плошчы? 
Паводле афіцыйнай версіі, неаднаразова агучанай 
адзіным палітыкам (АП), — замежныя лялькаводы. 
Бо ўнутраных прычын для гэтага ў дзяржаве для 
народа няма і быць не можа. Прынамсі, асабіста 
ён іх не заўважыў.

Але калі прызнаць, 
што такое тлумачэнне 
ўтрымлівае хоць бы драбніцу 
ісціны, то ўсіх дзяржаўных 
прапагандыстаў неабходна 
тэрмінова звальняць за 
прафнепрыдатнасць.

Звернемся да бюлетэня 
«Рэспубліка Беларусь у 
люстэрку сацыялогіі» за 
2018 год, падрыхтаванага 
спецыялістамі Інфармацыйна-
аналітычнага цэнтра (ІАЦ) пры 
АП. Салідны дакумент салідных 
людзей. У мяне няма падставаў 
яму не давяраць.

Цытую: «На сучасным этапе 
ў кожнага жыхара краіны ёсць 
магчымасць аператыўна 
атрымліваць звесткі пра 
сітуацыю ў краіне і за мяжой 
у зручнай для яго форме: на 1 
лістапада 2018 года ў краіне 
дзейнічаюць 9 інфармацыйных 
агенцтваў, выдаюцца 
746 газет і 860 часопісаў, 
транслююцца дзясяткі 
тэлеканалаў, ажыццяўляюць 
вяшчанне 176 радыёпраграм. 
Шырока прадстаўлены і 
вэб-сайты, якія публікуюць 
актуальныя навіны і 

забаўляльны кантэнт».
Колькасць газет уражвае. 

Але не будзем цешыць сябе. 
Не ўсё золата, што блішчыць, і 
не ўсё карыстаецца попытам, 
што надрукавана на газетнай 
паперы. У першай дзясятцы 
няма ні аднаго незалежнага 
выдання. А замыкае ТОП-10 
газета «Звязда», чыя аўдыторыя 
(2%) не перавышае хібнасці 
вымярэння. Што ж тады казаць 
пра ўплывовасць выданняў, 
якія ў першую дзясятку не 
трапілі.

Ад друкаваных выданняў 
пяройдзем да тэлебачання, 
якое згодна з прызнаннем 
сацыёлагаў ІАЦ, «па-
ранейшаму застаецца для 
беларускіх грамадзян галоўнай 
крыніцай інфармацыі пра 
падзеі ў рэспубліцы і свеце».

Аднак паводле папулярнасці 
і ўзроўню даверу, як і ў 
выпадку з газетамі, тэлеканалы 
«Белсат» і «Еўраньюс» вядучым 
дзяржаўным каналам — не 
супернікі.

Інтэрнэт, безумоўна, апісаную 
вышэй карціну «змазвае». Праз 
два-тры гады ён стане для 
большасці беларусаў галоўнай 
крыніцай інфармацыі пра 
падзеі ў краіне і свеце. Стане, 
але пакуль яшчэ не стаў.

Дык чаму ж лялькаводы 
з-за мяжы аказаліся настолькі 
эфектыўнымі пры рэалізацыі 
сваіх злачынных планаў? А дзе 
была пры гэтым ідэалагічная 
вертыкаль?

Выбары і сяржанты

Праўда, як любіць паўтараць 
палітолаг Станіслаў Бялкоўскі, 
— гэта версія, якая найбольш 
задавальняе. У вершнікаў — 
свая праўда, у пяхоты — свая.

Так, згодна з версіяй 
кіраўнікоў палатаў беларускага 
парламента Наталлі Качанавай 
і Уладзіміра Андрэйчанкі, якой 
яны падзяліліся са старшынямі 
парламентаў дзяржаў — 
чальцоў Еўрасаюза, выбары 9 
жніўня прайшлі ў адпаведнасці 
з Канстытуцыяй і законамі РБ. 

Наконт колькасці грамадзян, 
якія рэальна падтрымалі 
дзеючы курс, у грамадстве 
ідуць гарачыя спрэчкі. Але, 
павінен прызнацца, яны мяне 
мала цікавяць. І тут спатрэбіцца 
тлумачэнне.

Галасы лічаць на выбарах. 
Аднак дзе тыя шчасліўчыкі, 
якія здолелі прыняць удзел у 
беларускіх выбарах пасля 1996 
года? Выбары — гэта ў першую 
чаргу сумленны падлік 
галоў. Безумоўна, да такога 
падліку яны не зводзяцца, 
але калі сумленны падлік 
не забяспечаны, то пра якія 
выбары гаворка?

Каб выпадкова дарэмна не 
пакрыўдзіць людзей годных, 
з якіх і камплектуюцца ў 
Беларусі ўчастковыя выбарчыя 
камісіі (УВК), я — з дапамогай 
пісьменніка Габрыэля Маркеса 
— перанясуся ў Калумбію: 
«Выбары прайшлі спакойна. У 
нядзелю, у восем гадзін раніцы, 
на плошчы была ўстаноўлена 
драўляная скрыня пад аховай 

шасці салдат. Галасаванне 
было цалкам свабодным, 
у чым Аўрэліана мог 
пераканацца сам — амаль 
увесь дзень ён прастаяў побач 
з цесцем і сачыў, каб ніхто 
не прагаласаваў больш за 
адзін раз. У чатыры гадзіны 
дня барабанны дроб абвясціў 
пра канец галасавання, і дон 
Апалінар Маскотэ апячатаў 
скрыню ярлыком са сваім 
подпісам. Увечары, седзячы за 
партыяй у даміно з Аўрэліана, 
ён загадаў сяржанту сарваць 
ярлык і падлічыць галасы. 
Ружовых паперак было амаль 
столькі ж, колькі блакітных, 
але сяржант пакінуў толькі 
дзесяць ружовых і папоўніў 
нястачу блакітнымі. Потым 
скрыню апячаталі новым 
ярлыком, а на наступны дзень, 
ледзь развіднела, адвезлі ў 
галоўны горад правінцыі» («Сто 
гадоў адзіноты»).

Беларусь, наколькі мне 
вядома, знаходзіцца не ў 
Лацінскай Амерыцы, а ў 
геаграфічным цэнтры Еўропы. 
Ці азначае гэта, што мясцовыя 
сяржанты пазбаўленыя 
магчымасці ўплываць на 
падлік галасоў?

Каб знайсці правільны адказ, 
звернемся да статыстыкі 
фарміравання УВК. Паводле 
інфармацыі Цэнтральнай 
камісіі па выбарах і 
правядзенні рэспубліканскіх 
рэферэндумаў, да 24 чэрвеня 
было сфарміравана 5 723 

Онлайн-платформа «Голос» вместе с платформой 
«Зубр»  и  инициативой  «Честные  люди» 
опубликовала  итоговый  отчет  о  президентских 
выборах в Беларуси. Главный вывод документа 
–  во  время  выборов  происходили  массовые 
фальсификации и Александра Лукашенко нельзя 
считать легитимным президентом.

БЕЛАРУСКІ ВАРЫЯНТ «СТА ДЗЁН АДЗІНОТЫ»

«ВЫБОРОВ ПРОСТО НЕ БЫЛО»

Авторы отчета пришли к 
выводу, что голоса за Светлану 
Тихановскую подсчитаны 
неправильно, а Александр 
Лукашенко никак не мог 
набрать 80% голосов.

«На участках, по которым у 
нас есть протоколы, голосов 
за Светлану Тихановскую в 
среднем в 13 раз больше, чем 
на участках, протоколы по 
которым получить не удалось», 
– отмечается в документе.

На 22% участков, по которым 
наблюдатели получили 
официальные данные, было 
собрано более 81% голосов, 
озвученных ЦИК в пользу 
Тихановской. То есть на 
обработанных участках за 
Тихановскую голосовали 
в среднем 360 человек, а 
на необработанных – 26. 
Такая ситуация выглядит 
нереалистично, подчеркивают 
авторы отчета. Более того, в 
Минске на 59% избирательных 
участков, по которым есть 
данные у наблюдателей, у 
Тихановской было больше 
голосов по протоколам, чем на 
всех 100% участков в Минске по 
подсчетам ЦИК. То есть цифры 
ЦИК противоречат цифрам 
участковых комиссий.

В отчете однозначно 
утверждается: Лукашенко 

никак не мог набрать более 80% 
голосов. На 1310 участках, по 
которым наблюдатели смогли 
получить данные официальных 
протоколов, он даже с учетом 
фальсификаций имел только 
61,7%.

Сопоставление данных 
официальных протоколов ЦИК 
с фотографиями бюллетеней 
на платформе «Голос» привело 
к выявлению нарушений на 
минимум 400 участках. То есть 
при помощи альтернативного 
подсчета голосов удалось 
доказать фальсификации 
примерно на 30% участков, 
которые фигурировали в 
анализе.

Всего через онлайн-
платформу «Голас» 
проголосовали 1 261 127 
избирателей, 1 047 933 
подтвердили свое голосование 
по номеру телефона. Из 
этих подтвержденных 
пользователей «Голосу» 95,58% 
проголосовали за Тихановскую 
и только 0,96% за Лукашенко.

«ЦИК озвучил цифры, 
которые вообще не имеют 
никакого отношения к 
реальности»

Объединенный штаб во главе 
со Светланой Тихановской 
предлагал использовать 
платформу «Голас» для защиты 

голосов белорусов на выборах. 
Белорусов призвали присылать 
фото своего бюллетеня, 
чтобы таким образом 
провести альтернативный 
подсчет голосов. Имена 
разработчиков платформы 
«Голас» до недавнего времени 
не озвучивали. Однако в день 
опубликования итогового 
отчета проекта топ-менеджер 
компании EPAM Systems Павел 
Либер признал, что был одним 
из создателей платформы. 
Всего в разработке «Голоса» 
принимало участие более 40 
специалистов из Беларуси.

«Часть разработчиков с 
самого начала находилась за 
границей, а часть выехала, 
когда мы увидели давление 
на платформу, – рассказал 
в интервью belsat.eu Павел 
Либер. – Когда мы увидели 
негативное отношение к нашей 
платформе, мы посчитали, 
что для нас безопаснее будет 
оставаться анонимами. 
Но когда мы презентуем 
результаты нашей работы, 
мы хотим показать, что ее 
делали живые люди, которые 
живут в Беларуси и работают 
в белорусских компаниях. 
Полностью сохранять 
анонимность в таких условиях 
нам кажется неприемлемым. 
Поэтому я решил снять 
анонимность с себя. Хотя 
многие разработчики еще 
думают, стоит ли это делать. 
Ведь, безусловно, нынешний 
отчет очень неудобен для 
власти, так как точно 
обосновывает, почему выборы 

были сфальсифицированы».
По информации Либера, 

данные «Голоса» позволяют 
однозначно заявлять, что 
Лукашенко не является 
легитимным президентом. 
Но при этом создатели 
платформы не утверждают, что 
на выборах победила Светлана 
Тихановская, так как они не 
имеют информации по всем 
избирательным участках.

«Утверждать, что Светлана 
Тихановская победила, мы 
не можем. Во-первых, не 
ставили задачу выяснить, 
кто победил. Во-вторых, 
размер фальсификаций был 
таков, что обсуждать этот 
вопрос нет смысла – выборов 
просто не было. ЦИК озвучил 
цифры, которые вообще не 
имеют никакого отношения 
к реальности», – объяснил 
Либер.

«Мы получили цифры, с 
которыми трудно спорить»

По словам Либера, ожидания 
от этого проекта полностью 
реализовались, создатели 
довольны результатами 
«Голоса».

«Платформа «Голос» 
реализовалась сразу в двух 
плоскостях. Первая – это 
область цифр. Мы получили 
цифры, с которым трудно 
спорить, мы доказали 
огромное количество 
фальсификаций. Вторая 
плоскость – психологическая. 
Люди верили в платформу, 
делали фотографии на 
избирательных участках, 
председатели комиссий это 

видели и, безусловно, это 
стало важным фактором 
того, что некоторые комиссии 
посчитали голоса честно», 
– говорит разработчик 
платформы.

Онлайн-платформа «Голос» с 
самого начала вызвала остро 
негативную реакцию властей. 6 
августа Александр Лукашенко 
поручил правоохранительным 
органам дать оценку законности 
альтернативного подсчета 
голосов. Генпрокуратура 
угрожала создателям 
проекта административной 
ответственностью.

Председатель ЦИК Лидия 
Ермошина назвала платформу 
«Голос» «политической 
аферой», а также «вредным, 
преступным проектом», 
направленным на организацию 
массовых беспорядков. 
Но Либер говорит, что все 
противодействие со стороны 
властей почти не повлияло на 
функционирование проекта:

«Несмотря на все препятствия 
и обвинения, мы все равно 
собрали достаточную 
доказуемую базу, чтобы 
утверждать, что выборы были 
сфальсифицированы. Мы с 
самого начала понимали, что 
будет противодействие, что 
в стране не будет интернета. 
Поэтому продумали механизм, 
когда фотоснимки можно 
будет прислать позже. Ведь 
можно отключить интернет 
в стране, но нельзя стереть 
фотографии с телефонов тысяч 
пользователей».

ИИ/АА Belsat.eu

ВЫБАРЫ-2020
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#БЕЛАРУСЬ2020

участковых выбаркамаў, у склад 
якіх увайшлі 63 347 чалавек. З 539 
прадстаўнікоў апазіцыйных партый у 
камісіі ўключылі ўсяго шэсць.

Далей працягваць?
Паміж Богам і Д’яблам
Праўда, як любіць паўтараць 

палітолаг Станіслаў Бялкоўскі, — гэта 
версія, якая найбольш задавальняе. 
Прыведзеная вышэй статыстыка 
фарміравання УВК многіх у Беларусі 
задавальняе, і найперш задавальняе 
яна службоўцаў, што чэрпаюць свае 
даходы з бюджэтнай кармушкі.

Пазнаць гэтых людзей нескладана. 
Гэта яны сёння гучней за ўсіх крычаць 
наконт неабходнасці захавання законаў 
і палохаюць абывацеляў каляровымі 
рэвалюцыямі і танкамі NАТO, што 
нібыта вось-вось гатовыя рушыць на 
Гродна.

Але не перавяліся яшчэ людзі, 
якія спрабуюць вярнуць праўдзе яе 
першапачатковую ўніверсальную 
прыроду. Прапаную прыслухацца 
да словаў архіепіскапа Гродзенскага 
Арцемія (Кішчанкі): «…нельга гуляцца 
з Праўдай, перакручваць яе на карысць 
палітычнай мэтазгоднасці. Таму што 
Праўда — гэта той каштоўнасны 
феномен і сэнсавая катэгорыя, за 
якой стаіць — БОГ! І калі Праўда 
бярэцца ў двукоссі і лёгкім рухам 
рукі ператвараецца ў хлусню, то 
зневажаецца Той, Хто — Бацька 
Праўды! І на арэну выходзіць іншы 
бацька. Бацька хлусні. Якога, як мы 
ведаем з Божага слова, завуць — Д’ябал. 
І яшчэ мы пра яго ведаем, што “Ён 
быў чалавеказабойцам ад пачатку” 
(Евангелле ад Іаана 8, 44)».

Рэакцыя з боку АП на такі погляд на 
праўду не прымусіла сябе доўга чакаць: 
«Мяне здзіўляе пазіцыя нашых канфесій. 
Дарагія мае святары, пасталейце ды 
займіцеся сваёй справай. У храмы людзі 
павінны прыходзіць маліцца! Цэрквы, 
касцёлы — не для палітыкі. Туды людзі 
душой павінны прыходзіць, як гэта 
было заўсёды».

АП перакананы, што святары 
пайшлі за адшчапенцамі. Галоўнаму 
спецыялісту па падзеле беларусаў на 
чыстых і нячыстых, зразумела, лепш 
бачна. Для тых жа, хто яшчэ не ведае, 

спатрэбіцца тлумачэнне: адшчапенцы, 
разам з пацукамі і уркамі — гэта новая 
генерацыя грамадзян рэспублікі-
партызанкі, што на ўсю моц праявіла 
сябе падчас электаральнай кампаніі.

У іх шэрагі бліжэйшым часам залічаць 
і святароў, якія адмовіліся «пасталець». 
Царква ў Беларусі адасобленая ад 
дзяржавы, але яна не аддзеленая ад 
жыцця. У гэтым праблема.

А дустам не спрабавалі?
У змрочныя часы Сярэднявечча 

існавала павер’е, што пацукі 
нараджаюцца з бруднай бялізны. Не 
ведаючы нічога пра інфекцыйныя 
захворванні, нашы продкі, тым 
не менш, заўважылі, што ўслед за 
пацукамі ў горад прыходзіла чума. 
Таму пацукі лічыліся вешчунамі бяды 
і смерці, а прафесія пацукалова была 
распаўсюджанай і грамадска значнай, 
хоць і не паважанай гараджанамі.

Чаму Пацукалоў са старадаўняй казкі 
ходзіць з жалейкай? Не з пасткамі, не з 
атрутай, а з жалейкай? Пацукі пацукамі, 
але для пацукалова-музыкі важна 
было ўздзейнічаць не на пацукоў, 
а на абывацеляў — адцягваць іх ад 
паўсядзённых праблем.

Сучасным пацукаловам — з іх 
цяперашнім наборам музычна-
інфармацыйных інструментаў — 
падпарадкоўваць сваёй волі даверлівых 
слухачоў, здавалася б, яшчэ прасцей. 
Абмяжуюся адным прыкладам: «У 
інтэрнэце хто сядзіць? 60% паказвалі 
сінякі. 60% пастановачныя кадры! 60%! 
Пройдзе час, мы спакойна вам пра гэта 
скажам і пакажам. Сёння не час пра гэта 
казаць, каб не бударажыць людзей».

У дзяржаве для народа, якая 
прэтэндуе на ролю донара еўрапейскай 
стабільнасці, людзей бударажыць, 
безумоўна, не варта. А пацукоў? Як 
нечакана высветлілася, многія з тых, 
каго добранадзейныя грамадзяне 
гадамі прымалі за людзей, насамрэч 
аказаліся... пацукамі. Гэта асабліва 
заўважна з ілюмінатара верталёта, калі 
глядзіш, як яны сабраліся мітынгаваць.

У гумавага дручка існуюць свае 
перавагі, але чаму б не паспрабаваць 
дустам? Прэпарат даўно апрабаваны. 
Сінякоў ён не пакідае.

Сяргей Нікалюк
Новы Час

АЗБУКА ПАЛІТАЛОГІІ

ТИХАНОВСКАЯ 
ПРИЗВАЛА БЕЛАРУСОВ 

ПРОДОЛЖАТЬ И 
РАСШИРЯТЬ ЗАБАСТОВКИ
Соперница Александра Лукашенко на выборах президента Беларуси 
Светлана  Тихановская  записала  новое  обращение,  в  котором 
призвала  работников  беларуских  предприятий  продолжать  и 
расширять  забастовки,  чтобы  "заставить  власть  услышать  наши 
голоса, которые она у нас украла".

"Забастовки зажали диктатуру 
в угол, ранили ее в самое сердце. 
Поэтому сейчас вас всеми 
способами пытаются разделить 
и поссорить. Ведь если мы будем 
все вместе, у этого режима не 
останется ни единого шанса", – 
заявила Тихановская. Она убеждена, 
что забастовки являются "абсолютно 
легальным и мощным оружием 
против режима". "Продолжайте 
и расширяйте забастовки, 
не ведитесь на запугивание, 
объединяйтесь. Оставьте страх 
диктатуре, помните, вы не одни. 
С вами вся Беларусь", – сказала 
Тихановская. Она также отметила, что 

в фонд поддержки, куда поступают 
пожертвования на помощь тем, кто 
остался без работы из-за простоя в 
производстве, перечислили миллионы.

"Наши цели просты: прекратить 
насилие, освободить политических 
заключенных и провести новые, 
прозрачные, свободные и честные 
выборы. Вместе мы сила. Сила, 
перед которой не устоит никакая 
диктатура. И помните: только 
вместе мы сможем построить 
страну для жизни", – заявила 
соперница Лукашенко на состоявшихся 
9 августа выборах президента Беларуси 
Светлана Тихановская.

www.svoboda.org

9 АВГУСТА
На участках для голосования в 

столице, регионах и за границей — при 
посольствах и консульствах Беларуси — 
наблюдался небывалый ажиотаж: люди 
несколько часов стояли буквально в 
километровых очередях, чтобы отдать 
свой голос.

С некоторых участков поступала 
информация о том, что не хватает 
бюллетеней, а явка, по информации 
независимых наблюдателей, учитывая 
данные о досрочном голосовании, 
превышает 100%. На некоторых 
участках в Минске люди не успели 
проголосовать до их закрытия в 20.00: 
где-то собравшихся разгонял ОМОН, где-
то работу комиссий продлили.

К концу дня выборов у пользователей 
стал массово пропадать мобильный 
интернет, а около десяти вечера Беларусь 
была практически изолирована от 
мировой Сети. Н

В эфире государственных телеканалов 
озвучивались предварительные 
результаты экзитполов — опроса 
избирателей на выходе с участков. Они 
говорили об убедительной победе 
Лукашенко.

Люди не расходились с участков, ожидая 
оглашения результатов. На некоторых из 
них комиссии зафиксировали победу 
Тихановской, часто с большим отрывом. 
Позже в Сети появились десятки фото 
подтверждающих это протоколов. Эту 
информацию собравшиеся встречали 
возгласами одобрения и словами 
благодарности в адрес комиссий.

К вечеру в Минск стала стягиваться 
спецтехника. На дорогах, ведущих в 
город, работали военные патрули. 
Силовики перекрыли центральные 
улицы, в некоторых районах не работал 
наземный общественный транспорт, 
были закрыты отдельные станции метро.

Ближе к девяти вечера тысячи 
людей стали собираться на большом 
промежутке от Немиги до стелы «Минск 
— город-герой» и дальше по проспекту 
Победителей, а также по проспекту 
Машерова — вплоть до супермаркета 
Bigzz. Там развернулись главные 
события: люди выходили на проезжую 
часть, силовики оттесняли их из района 
Немиги; применялись водометы, 
резиновые пули, слезоточивый газ и 
светошумовые гранаты. Было много 
пострадавших, в том числе и тяжело: в 
толпу въехал автозак — были ранены 
люди. 

Протесты прошли также во всех 
областных центрах, самые серьезные 
стычки с силовиками были в Бресте. 
Много людей выходило на улицы в 
Полоцке и Новополоцке, Бобруйске, 
Солигорске, Волковыске, Барановичах, 
Кобрине, Жодино, Молодечно. На 
следующий день МВД сообщило, что 
протесты прошли в 33 городах страны, 
было задержано около 3 тысяч человек.
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Предварительные результаты 

голосования были оглашены ЦИК лишь 
на следующий день: у Лукашенко 80,23%, 
у Тихановской — 9,9%.

Евросоюз осудил действия 
белорусских властей, а Лукашенко с 
победой поздравили Россия и Китай.

Днем появлялись данные о бастующих 
работниках некоторых предприятий: с 
БМЗ в Жлобине поступали сообщения 
об остановке работы в одном или 

нескольких цехах, однако директор 
предприятия опроверг сообщения о 
забастовке.

Вечерние протесты в понедельник 
не уступали тем, что были накануне. В 
столице, как и в предыдущий день, был 
перекрыт центр города, не работали 
шесть станций метро. Люди опять 
собирались на Немиге, но главные 
события развернулись в районе метро 
«Пушкинская» и универсама «Рига»: 
вновь тысячи людей, перекрытая 
проезжая часть, баррикады, а также 
жесткие задержания, светошумовые 
гранаты, резиновые пули и водометы. 
Автомобилисты блокировали своими 
машинами проезжую часть, не давая 
проехать спецтехнике. 

На «Пушкинской» в тот вечер погиб 
протестующий: по сообщениям МВД, он 
пытался бросить в ОМОН самодельное 
взрывное устройство, которое сработало 
у него в руках; однако нашлись очевидцы 
и видеозаписи, которые опровергают 
эту версию.

Минздрав сообщил о том, что в 
больницы с ранениями за два протестных 
дня были доставлены чуть более 200 
человек, нескольким потребовались 
операции.

Люди протестовали в Гродно, Витебске, 
Могилеве, Новополоцке, Барановичах, 
Молодечно, Новогрудке, Жодино. В 
Бресте и Гомеле были серьезные стычки 
протестующих с ОМОНом.

Проблемы с интернетом продолжались 
весь день, это сказалось на работе многих 
сервисов, учреждений, предприятий IT-
сектора, принесло многомиллионные 
убытки стране. 

МВД отчитался о задержании еще 2 
тысяч человек, а также сообщил о том, 
что пострадал 21 представитель органов 
правопорядка.
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об отъезде Тихановской в Литву, ее 
подтвердил глава МИД этой страны. 
Как выяснилось, она уехала туда ночью, 
после того как провела в понедельник 
несколько часов в здании ЦИК. Кто с ней 
там говорил и о чем неизвестно, однако 
днем появилось ее видеообращение, где 
она призывает белорусов не выходить 
на улицы и соблюдать закон — текст она 
читала по бумажке. Мария Колесникова, 
единственная из «трио», оставшаяся 
в Беларуси, заявила, что Тихановская 
сделала его под давлением.

Во вторник силовики действовали 
гораздо более жестко, в том числе по 
отношению к журналистам. В Минске 
в первом часу ночи большая часть 
протестующих была либо разогнана, 
либо задержана. Их отлавливали во 
дворах, выламывали двери подъездов, 
где они скрывались от милиции. 
Поступали сообщения, что силовики 
стреляли резиновыми пулями в окна, из 
которых свидетели задержаний осыпали 
их бранью.

Утром 12 августа в МВД сообщили, что в 
минувший день задержали более тысячи 
человек. По информации Минздрава, 
за медицинской помощью обратился 
51 человек, из них 14 — сотрудники 
милиции и внутренних войск.

Итоги трех дней протестов в цифрах — 
более 6 тысяч задержанных, более 250 
пострадавших и один погибший.

(сокращено)
news.tut.by/society/696345

ТРИ ДНЯ, КОТОРЫЕ 
ПОТРЯСЛИ БЕЛАРУСЬ

Вся Беларусь испытала на себе беспрецедентные трехдневные 
проблемы  с  интернетом,  которые,  как  мы  все  надеемся, 
завершились  утром  в  среду,  12  августа.  Значительная 
часть  населения  по-прежнему  остается  в  неведении,  что  же 
именно происходило в эти три дня, страна полнится самыми 
разнообразными слухами. Мы решили собрать все важнейшие 
события последних дней в одном материале.


